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Lausuntopyyntö Karhusuon koulun ja Nuuksion koulun
johtokunnille

Kaupunginhallitus on 15.3.2021 § 78 päättänyt, että koulujen ja
lukioiden johtokunnat valitaan kaksivuotiseksi toimikaudeksi syksyllä
2021. Toimikauden aikana selvitetään, voidaanko yhteistyö kodin,
koulun ja oppilaiden välillä parhaiten vahvistaa johtokuntien vai
vanhempainyhdistysten toiminnan kautta.

Espoon kaupungin hallintosäännön mukaan opetus- ja
varhaiskasvatuslautakunta päättää johtokuntien lukumäärät, jäsenten
lukumäärät sekä hyväksyy johtokunnan jäsenten valinnan valmistelussa
noudatettavat periaatteet toimikaudelle 2021-2023. Suomenkielisen
opetuksen tulosyksikkö valmistelee asian opetus- ja
varhaiskasvatuslautakunnalle, joka käsittelee asiaa kokouksessaan
9.6.2021.

Suomenkielisen opetuksen tulosyksikkö harkitsee ehdottavansa
lautakunnalle, että Karhusuon koululla ja Nuuksion koululla olisi
yhteinen johtokunta tulevalla toimikaudella 2021-2023, koska kouluilla
on yhteinen rehtori.

Yhteisessä johtokunnassa olisi kaksi huoltajajäsentä sekä yksi
henkilöstön ehdottama jäsen kummastakin koulusta sekä sama määrä
henkilökohtaisia varajäseniä.

Koulun johtokunnassa olisi kaksi peruskoulun oppilaskunnan
lukuvuodeksi valitsemaa oppilasedustajaa, joilla olisi läsnäolo- ja
puheoikeus kokouksessa. Oppilasedustajat olisivat vähintään
seitsemännellä luokalla.

Suomenkielisen opetuksen tulosyksikkö pyytää Karhusuon koulun ja
Nuuksion koulun johtokuntia sekä koulujen henkilöstöä ja oppilaskuntia
antamaan lausuntonsa ehdotuksesta viimeistään tiistaina 1.6.2021 klo
12. Lausunnot toimitetaan sähköpostitse jutta.e.salovaara@espoo.fi.
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LAUSUNTO

Karhusuon koulun johtokunta vastustaa suomenkielisen opetuksen tulosyksikön ehdotusta
yhdistää Karhusuon ja Nuuksion koulujen johtokunnat vuosille 2021-2023 vain sillä
perusteella, että kouluilla on yhteinen rehtori.

Perustelemme näkemystämme seuraavasti:

1. Koulut ovat täysin erilaisia

Nuuksion koulu on lukuvuonna 2021-2022 alle 40 oppilaan vuosiluokkien 2.-6. kyläkoulu,
Karhusuon koulu lähes 500 oppilaan vuosiluokkien 1.-8. edelleen kasvava yhtenäiskoulu, jossa
järjestetään myös autismin kirjon pienryhmäopetusta. Lisäksi koulun tiloissa toimii Nupurin
päiväkodin erillinen esiopetusyksikkö, jonka oppilasmäärä vastaa Nuuksion koko koulun
oppilasmäärää. Siten johtokunnan toiminnan kannalta oleellisimmat asiat ovat kouluissa
väistämättä hyvin erilaisia.

2. Toisen koulun asioista päättäminen vaillinaisella kokemuspohjalla, -pinnalla ja
asiantuntemuksella on moraalisesti väärin

Emme tunne Nuuksion koulun toimintakulttuuria, ominaispiirteitä, miljöötä, opettajakuntaa
emmekä oppilaita. Emme tiedä, mitkä asiat ovat Nuuksion koulun kannalta tärkeitä.

3. Edustuksellinen tasa-arvo koulujen välillä ei toteudu

Suomenkielisen opetuksen tulosyksikön ehdotuksessa huoltajajäseniä olisi kaksi ja
henkilöstön edustajia yksi kummastakin koulusta. Viitaten edellä esitettyyn kohtaan 1., olisi
edustuksellinen epätasa-arvo koulujen välillä suuri. Lisäksi näemme erittäin ongelmalliseksi
sen, että vain Karhusuon koulusta yhtenäiskouluna olisi johtokunnassa oppilasjäseniä.

4. Lähidemokratia karkaa

Espoo –tarinan yksi kulmakivistä on lähidemokratian ja asukaslähtöisen päätöksenteon
kunnioittaminen. Ehdotus yhteisestä johtokunnasta sotii vahvasti tätä periaatetta vastaan.

5. Kokouksien pituudet kaksinkertaistuvat

Karhusuon koulun johtokunnan kokoukset kestävät tällä hetkellä n. kaksi tuntia. Ehdotetun
yhteisen johtokunnan myötä kokoukset alkaisivat olla todella pitkiä, sillä kaikki asiat pitää
käsitellä erikseen molempien koulujen osalta. On varsin kyseenalaista, miten tehokasta tai
tarkoituksenmukaista tällaisten kokouksien pitäminen olisi.

Suomenkielisen opetuksen tulosyksikön ehdotuksen tarkoitus jää Karhusuon johtokunnalle
hämärän peittoon. Jos ajatuksena on säästää rehtorin työaikaa ja -vaivaa, ei säästö



kokonaisuudessaan vaikuta merkittävältä, sillä rehtori joutuu joka tapauksessa
valmistelemaan kaikki dokumentit molemmille kouluille erikseen.

Ehdotuksessa on jätetty kokonaan huomiotta, että myös uuden johtokunnan
ryhmäyttäminen ja perehdyttäminen jäsenilleen vieraisiin kouluihin vaatii aikaa, työtä ja
rahaa.

Espoossa 31.5.2021,

Karhusuon koulun johtokunta



Karhusuon koulun henkilökunta on käsitellyt ehdotusta yhdistää Karhusuon koulun ja Nuuksion

koulun johtokunnat eikä kannata ehdotusta seuraavista syistä:

- Näkökulmien määrä keskusteluissa jäisi vähäisemmäksi ehdotetussa johtokunnassa, koska

jäseniä olisi huomattavasti vähemmän. Tämä vaarantaisi arvokkaan keskustelun, jota

johtokunnassa on käyty.

- Kokouksiin kuluisi paljon aikaa.

- Jäsenten lukumäärä olisi koulujen kokoon nähden hyvin epätasa-arvoinen.

- Toisen koulun asioihin kantaa ottaminen tai niistä päättäminen olisi hankalaa, kun

kokemusta toisen koulun arjesta ei olisi.

- Tuntuisi erikoiselta, että Nuuksion koulun henkilökunta ja vanhemmat olisivat päättämässä

Karhusuon koulun virka-apulaisrehtorista.



Karhusuon koulun oppilaskunta

Karhusuon koulun oppilaskunta käsitteli kokouksessaan 28.5.2021 Karhusuon koulun ja Nuuksion
koulun johtokuntien yhdistämistä. Paikalla oli 22 hallituksen jäsentä luokilta 1-7.

Karhusuon koulun oppilaskunta ei kannata ehdotusta (22 ääntä vastaan ja 0 ääntä puolesta).

Perusteluja:

- Olisi outoa, jos toisen koulun vanhemmat ja opettajat puuttuisivat toisen koulun asioihin ja
heitä olisi myös turha vaivata toisen koulun asioilla.

- Jokaisen koulun pitää päättää omista asioistaan.
- Koulut ovat tosi erilaiset. Toinen koulu on iso ja uusi, toinen on pieni ja vanha. Kouluilla on

eri säännöt, tavat ja opetussuunnitelma.
- Koska vanhemmat ja koulun aikuiset eivät tiedä toisesta koulusta, menisi kauan aikaa

selittää asiat toisen koulun jäsenille eikä tietäisi, mistä asiat on peräisin.
- Pitäisi miettiä tarkkaan, missä kokoonnutaan.


